
 
 

 PROTOKOLL
 
  
 
 Sammanträdesdatum
  

 2022-05-12 
 
 
  

 

Serviceförvaltningens centrala samverkansgrupp 

Tid 

Torsdagen den 12 maj 2022 kl. 13:30-15:00 

Plats 

Borgmästarrummet, Rådhuset, Kalmar 

Omfattning 

§§ 28-35 

Närvarande 

Peter Arnesson, förvaltningschef 
Jenny Daunéus, HR-specialist 
 
Daniel Vindeblad, Kommunal  
AnnCharlott Rydström, Kommunal 
Jörgen Olsson, Kommunal  
Hampus Kihlström, Vision 
 
Karin Fahlcrantz, enhetschef park, § 29 
Mats Gabrielsson, enhetschef fastighetsservice, § 29 
Martina Adiels Balk, stabschef, § 30-31 
Sara Andersson, ekonom, §§ 30-31 

Sekreterare 

 
Ulrika Cederholm 
 

Justeras 

 
Peter Arnesson, ordförande 
 
Daniel Vindeblad, Kommunal  
 
Hampus Kihlström, Vision 
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§ 28 Föregående protokoll 

Föregående protokoll gås igenom. 
 

§ 29 Lägesrapport omorganisering serviceförvaltningen 2023 

En del av om omorganisationen inom serviceförvaltningen är genomförd. 
Verksamhetsutvecklaren numera placerad direkt under förvaltningschefen. 
Från och med 1 juni kommer John Eliasson tillträda som chef för enheten 
Kost och lokalvård.  
 
Till dagens möte var Karin Fahlcrantz, enhetschef park och Mats Gabrielsson, 
enhetschef fastighetsservice inbjudna för att svara på frågor, berätta om vad 
som är gjort och vad som planeras. De fackliga representanterna för fram syn-
punkter och frågor. Arbetet med SWOT och riskanalyser har påbörjats och 
kommer fortsätta tillsammans med de fackliga företrädarna.  
 

§ 30 Budgetunderlag 2023 

Martina Adiels Balk, stabschef informerar om de strategiska framtidsfrågor 
som identifierats inför 2023 samt för den långsiktiga ekonomiska planeringen.  
 
Sara Andersson, ekonom går igenom äskanden för driftsbudgeten och investe-
ringsbudget. Äskandet påverkas mycket av det rådande omvärldsläget, framför-
allt avseende priset på livsmedel.  
 

§ 31 Tertialrapport efter april för servicenämnden 

Sara Andersson redogör för serviceförvaltningens ekonomiska utfall från janu-
ari till april. Totalt visas ett underskott på 3 700 000 kr. Detta beror främst på 
livsmedelskostnaderna. Vidare visas resultat per verksamhet. Martina Adiels 
Balk ger en sammanfattning av måluppfyllelsen. Totalt visar nio mål på en po-
sitiv trend. Ett mål; infrastruktur – asfaltsbeläggning av gång- och cykelbanor 
visar på en negativ trend. Detta på grund av de höga asfaltspriserna.   
 
Två av fyra uppdrag är påbörjade. De påbörjade uppdragen gäller testverksam-
het av frukost på skolor samt cirkulära och klimatsmarta upphandlingar.  
 

§ 32 Arbetsmiljö 

• Det finns ännu inga siffor för sjukfrånvaron i april.  
 

• Arbetsskador och tillbud KIA.  
Genomgång av vad som kommit in sedan senaste samverkan. Åter 
igen viktigt att påminna verksamheterna att allt rapporteras in.  
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§ 33 Rekrytering 

Pågående rekryteringar 

Avtalscontroller   220506-220529 
Arbetsledare projektenheten  220506-220529 
Enhetschef kust och naturområden  220505-220529 
Hjullastarförare   220428-220515 
Handläggare med uppdrag som god man/förvaltare 220414-220508 
Parkarbetare    220413-220501 
Lokalvårdare specialstäd   220404-220424 
Timvikarier till lokalvården   220104-220430 
Sommarjobb 2022   211213-220608 

- Lokalvårdare 
- Produktion 
- Kockar/ekonomibiträde 

 

Genomförda rekryteringar 

CAD/BIM-samordnare 
Avbruten utan tillsättning 
 
 

§ 34 Servicenämnden den 18 maj 

• Budgetunderlag 2023 

• Tertialrapport april 2022 Servicenämnden 

• Hyresavtal kvarteret Bilen 

• Koncernövergripande samordning av grävarbeten 

• Rutiner för renhållning 
 

§ 35 Övriga frågor 

En av kommunals representanter frågar om det kommit någon ny information 
angående friskvårdsbidrag.  
Svar: I dagsläget finns ingen ny information angående friskvårdsbidrag.  
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 Sammanträdesdatum
  

 2022-06-09 
 
 
  

 

Serviceförvaltningens centrala samverkansgrupp 

Tid 

Torsdagen den 9 juni 2022 kl. 13:30-14.20 

Plats 

Borgmästarrummet, Rådhuset, Kalmar 

Omfattning 

§§ 36-43 

Närvarande 

Peter Arnesson, förvaltningschef 
Jenny Daunéus, HR-specialist 
 
Daniel Vindeblad, Kommunal  
AnnCharlott Rydström, Kommunal 
Jörgen Olsson, Kommunal  
Hampus Kihlström, Vision 
 

Sekreterare 

 
Ulrika Cederholm 
 

Justeras 

 
Peter Arnesson, ordförande 
 
 
Jörgen Olsson, Kommunal  
 
 
Hampus Kihlström, Vision 
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§ 36 Föregående protokoll 

Föregående protokoll gås igenom. 
 

§ 37 Arbetsmiljö 

• Sjukfrånvaron för och april 2022 var 4,35%. Ackumulerat för hela 
året 2022 landar sjukfrånvaron på 6,3%. Förra året i april var sjuk-
frånvaron på 6,6%.  

 

• Arbetsskador och tillbud KIA.  
Genomgång av vad som kommit in sedan senaste samverkan. Åter 
igen viktigt att påminna verksamheterna att allt rapporteras in.  
 

§ 38 Rekrytering 

Pågående rekryteringar 

Avtalscontroller   220506-220529 
Arbetsledare projektenheten  220506-220529 
Enhetschef kust och naturområden  220505-220529 
Lokalvårdare specialstäd   220404-220424 
Timvikarier till lokalvården   220518-220615 
Sommarjobb 2022   211213-220608 

- Lokalvårdare 
- Produktion 
- Kockar/ekonomibiträde 

 

Genomförda rekryteringar 

Parkarbetare 
Tobias Wallin 
 
Hjullastarförare 
Matilda Rosén 
 
Handläggare med uppdrag som god man och förvaltare 
Karin Jalonen 
 

§ 39 Lägesrapport omorganisering serviceförvaltningen 2023 

Sedan förra mötet har arbetet med bland annat riskanalyser fortsatt. Medarbe-
tare som kommer att tillhöra produktion har bjudits in till en arbetsplatsträff 
och gemensam aktivitet på kvällen. Den 1 juni tillträdde John Eliasson som 
chef för enheten Kost och lokalvård. De fackliga representanterna för fram 
synpunkter och frågor. 
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§ 40 Sekretesshantering 

Varje människa har rätt att skydda den personliga integriteten. Tystnadsplikt in-
nebär att en person varken muntligen, skriftligen eller annat sätt får lämna ut 
uppgifter som rör personliga förhållanden. Detta gäller även efter att en person 
har slutat. Om detta ändå sker kan arbetsgivaren vidta disciplinära åtgärder. 
Åtal kan också väckas i domstol.  
 
Inom förvaltningen har en ny blankett tagits fram för att öka tydligheten om 
detta.  
 

§ 41 Ny ordförande lokal samverkan Kost och lokalvård, Inköp 

Från och med 1 juni så är John Eliasson, kost och lokalvårdschef. I och med 
detta har han också valts som ny ordförande för lokal samverkan - kost och lo-
kalvård samt inköp.  
 

§ 42 Servicenämnden den 15 juni 

• Utvecklingsplan för fastigheten Guldfågeln Arena  

• Lägesrapport - fastighetsunderhåll 

• Hyresavtal Lindsdal särskilt boende 

• Revidering – Rätt att underteckna vissa handlingar 2022 – firma-
tecknare 

• Revidering – Beslutsattestanter serviceförvaltningen 2022 

• Delegering – Månadsrapport efter juni 2022 serviceförvaltningen  
 

§ 43 Övriga frågor 

En administratörstjänst på produktion kommer efter sommaren att omvandlas 
till systemadministratör. Tjänsten som administratör kommer inte ersättas av 
någon annan utan det är en förändring av arbetsuppgifter.  
 
Sedan tidigare pågår också en översyn av administratörstjänsterna i förvalt-
ningen.  
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 Sammanträdesdatum
  

 2022-08-18 
 
 
  

 

Serviceförvaltningens centrala samverkansgrupp 

Tid 

Torsdagen den 18 augusti 2022 kl. 13:30-14.00 

Plats 

Digitalt via Teams  

Omfattning 

§§ 44-48 

Närvarande 

Peter Arnesson, förvaltningschef 
Jenny Daunéus, HR-specialist 
 
Daniel Vindeblad, Kommunal  
AnnCharlott Rydström, Kommunal 
Jörgen Olsson, Kommunal  
Hampus Kihlström, Vision 
 

Sekreterare 

 
Ulrika Cederholm 
 

Justeras 

 
Peter Arnesson, ordförande 
 
 
AnnCharlott Rydström, Kommunal 
 
 
Hampus Kihlström, Vision 
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§ 44 Föregående protokoll 

Föregående protokoll gås igenom. 
 

§ 45 Arbetsmiljö 

• Sjukfrånvaron för juni 2022 var 2,83%. Ackumulerat för hela året 
2022 landar sjukfrånvaron på 5,2%. Förra året i juni var sjukfrånva-
ron på 4,46%.  

 

• Arbetsskador och tillbud KIA.  
Genomgång av vad som kommit in sedan senaste samverkan. Åter 
igen viktigt att påminna verksamheterna att allt rapporteras in.  
 

§ 46 Rekrytering 

Pågående rekryteringar 

Lokalvårdare    220801-220828 
Arbetsledare lokalvården   220725-220821 
Snickare/anläggningsarbetare  220712-220828 
VS-tekniker    220712-220828 
Upphandlare    220628-220814 
Entreprenadupphandlare   220628-220814 
CAD/BIM-samordnare   220627-220828 
Lokalvårdare resursstäd   220627-220814 
Arbetsledare projektenheten  220506-220529 
Timvikarier till lokalvården   220809-221009 
Timvikarier inom kostverksamheten  220818-221230 

 

Genomförda rekryteringar 

Avtalscontroller 
Thorbjörn Petersson 
 
Enhetschef kust och naturområden 
Joakim Månsson 
 
Lokalvårdare specialstäd 
Jenny Söderlund 
 
 

§ 47 Lägesrapport omorganisering serviceförvaltningen 2023 

Inför organisationsförändringen finns det ett par konkreta frågor som några 
medarbetare önskar få mer information om. För att få svar kommer direktkon-
takt tas med berörd chef.   
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§ 48 Övriga frågor 

Värmen och hur varmt det får vara i olika utrymmen diskuteras.  
 
Fråga: Finns det några nya restriktioner gällande covid? 
Svar: I dagsläget finns det inga nya restriktioner.   
 
Fråga: Inom förvaltningen finns det flera personer som arbetar mycket i natu-
ren. Finns det möjlighet för dessa att få vaccin mot TBE via arbetsgivaren? 
Svar: Arbetsgivaren tar med sig frågan, för vidare diskussioner med HR.  
 
 



  

 
 
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2022-06-09 

Vatten- och miljönämnden 
 

 

 
 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 21 juni 2022. 

  
 

Tid 
Torsdagen den 9 juni 2022 kl. 13:00 – 16:30 

Plats 
KS-salen 

Omfattning 
§ 32-40 

Beslutande 
Anna Thore (S), ordförande 
Patrik Olsen (M), vice ordförande 
Linda Erlandsson (S) 
Jenny Svänero (C) 
Selma Atac (S) 
Ingvar Nilsson (S) 
Birgitta Nordlöw (L) 
Mats Wåhlin (KD) 
Staffan Gundberg (SD) 

Ersättare 
Daphne Thuvesson (MP) 
  

Sekreterare 
 
 
 
Lena Johansson 
 
 
 

Justeras 
 
 
 
Anna Thore Staffan Gundberg 
ordförande  
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PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2022-06-09 

 
 

§ 32  

Beslut om avsättning av medel för återbruk inom 
förskolan projektet Måsskit 
Dnr VMN 2022/0010 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse från den 5 maj 2022. 

Bakgrund 
Circular Gap Report Sweden, som publicerades i april 2022, beskriver att mer 
än 95 % av Sveriges materialflöden är linjära, det vill säga de bygger på 
principen ”slit och släng”, och endast så lite som 3,4 % ingår i icke-linjära, 
cirkulära kretslopp. Det skapar ett beroende av att ständigt hämta upp nya 
material och råvaror från planetens resurser och leder även i slutändan till stora 
utsläpp och stor produktion av avfall – ett mycket ohållbart förhållningssätt till 
planetens gränser och behov av att hinna återskapa resurser.  
 
Verksamheten Måsskit föddes i mitten på 1990-talet och var till en början ett 
miljö- och samarbetsprojekt mellan dåvarande miljöförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen och drevs på initiativ från öppna förskolan Måsen i 
Kalmar. Företag och privatpersoner kan skänka överblivet material, exempelvis 
tyg, pappersförpackningar, plåtburkar mm. Allt material kontrolleras och 
sorteras för att uppfylla miljö- och kvalitetskrav såsom att det ska vara säkert 
och giftfritt. Verksamheten riktar sig till förskolor, det vill säga tillfaller barn i 
åldrarna ett till sex år. 
 
I den nysatsning som utbildningsförvaltningen nu vill göra kommer 
verksamheten att utvecklas från att ”enbart” vara ett ställe där pedagoger kan 
hämta upp återbruksmaterial till ett kreativt resurscenter med utrymme för 
skapande och lärande, inspiration och workshops.  

Beslut 
Vatten- och miljönämnden avsätter 85 000 kronor för projektet Måsskit – 
Kalmars Kreativa Återbrukscenter. 
 

§ 33  

Beslut om medfinansiering rörande Mobility 
Management åtgärder avseende mobilitet 
Dnr VMN 2022/0013 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse från den 1 juni 2022. 

Bakgrund 
Kalmar kommun har som övergripande mål att:  
• andelen resor med gång, cykel och kollektivtrafik ska öka  
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PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2022-06-09 

 
• vara en fossilbränslefri kommun år 2030  
 
För att uppnå målen och minska andelen resor med fossildrivna fordon räcker 
det inte med att enbart förbättra infrastrukturen. För att uppnå en bestående 
förändring i hur invånarna i Kalmar väljer att resa behöver vi samtidigt arbeta 
med attityd och beteendeförändring genom till exempel Mobility Management 
(MM) & nudging åtgärder. Nudging i detta fall innebär en beteendepåverkan 
genom att göra det lätt att välja rätt.  
 
Att ta fram rutiner och arbetssätt som inkluderar MM, samt kommunikations-
insatser, kommer att vara avgörande för att få till stånd den 
färdmedelfördelning (60% hållbara resval och 40% bil) som är indikerad i 
översiktsplanen. Genom att rikta insatserna för att ändra beteenden att ställa 
om från bilanvändning till mer hållbara och hälso-samma resvanor samtidigt, 
kan förhoppningsvis goda vanor skapas. 
 
Samhällsbyggnadskontoret skickade i januari 2021 in en ansökan till stadsmiljö-
avtalet om medfinansiering för totalt åtta gång- och cykelsträckningar i Kalmar. 
I januari 2022 gjordes vidare en ansökan om GC- och kollektivtrafikåtgärder 
avseende den s k Norra Länken, vilket innefattar nytt stadsutvecklande 
kollektivtrafikstråk och kompletterande GC-vägar genom stadsdelarna Berga-
Norrliden-Snurrom.  
 
Båda ansökningarna har beviljats statsbidrag av Trafikverket. Säker skolväg-
ansökan 2021 erhöll 19,4 miljoner kronor och Norra Länken-ansökan 2022 
motsvarande 13,9 miljoner kronor. Medfinansieringen från Trafikverket rör 
infrastrukturåtgärder där vi bygger om och utvecklar bussgator och GC-banor 
för att öka säkerheten för våra oskyddade trafikanter samtidigt som vi 
förväntas kunna öka andelen invånare som väljer att gå, cykla och resa med 
kollektivtrafik. En förutsättning för stöd är att Kalmar kommun åtar sig att 
genomföra motprestationer som bidrar till hållbara transporter, så som MM 
åtgärder och nudging. Mobilitetsenheten skulle med medel från VMN kunna 
genomföra denna typ av motprestationer, till exempel kommunikation, 
marknadsföring och resvaneundersökningar, för den nya busslinjen via Norra 
Länkens linjesträckning, genom Berga-Norrliden och Snurrom.   

Beslut 
Vatten- och miljönämnden beslutar att bevilja mobilitetsenhetens äskande gäl-
lande 1 000 000 kronor för att genomföra mobility management-åtgärder i 
syfte att öka andelen hållbara resor, främst gällande cykling.  
 
Vid kommunikation och rapportering inom projektet ska det framgå att med- 
finansiering sker av vatten- och miljönämnden. Rapportering av projekten ska 
ske regelbundet till vatten- och miljönämnden.  
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Sammanträdesdatum 
2022-06-09 

 
§ 34  

Information om projektet Coala 
  
Överläggning 
Under överläggningen informerar Carina Järnmark, samhällsbyggnadskontoret 
och Gunnel Göransson SGI om forskningsprojektet COALA, där man 
kommer utforska hur flexibel planering, flexibel markanvändning och flexibla 
funktioner i områden med ökad risk för översvämning kan vara en möjlig 
strategi för långsiktig anpassning av kustområden till stigande hav och erosion.  
 
Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 

§ 35  

Uppföljning av klimatpristagaren 2021, Riksbyggen 
Sydost 
  
Överläggning 
Under överläggningen informerar Emma Järvholm, Riksbyggen Sydost, 
klimatpristagare 2021, om resultatet av återbruksprojektet i kvarteret Tranan 4.   
 
Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 

§ 36  

Information om ”trädregeln 3, 30, 300” 
  
Överläggning  
Under överläggningen berättar Tomas Burén kort om varför det är viktigt med 
träd i stadsmiljö och förklarar 3-30-300-regeln. Den går ut på att man ska 
kunna se minst tre träd från bostäder, arbetsplatser med mera, att det ska vara 
minst 30 % trädkrontäckning i ett kvarter eller stadsdel och att det ska finnas 
grönområden inom 300 meter från bostäder. Resultaten från en 
krontäckningsanalys som utförts av praktikanten Mika Lander genom verktyget 
i-Tree under våren visar att Kalmar tätort har drygt 21 % krontäckning. Av 
trettio undersökta delområden är det nio som har över 30 %. 
 
Enligt SCB har 99 % av Kalmars befolkning ett grönområde inom 300 meter 
från bostaden, men då tas ingen hänsyn till kvalitet eller barriärer. 
Slutsatserna är att 3-30-300 är en bra vision att sikta mot, men att det inte är ett 
mål som är möjligt att uppnå i alla delar av staden. Frågor som rör 
grönområdenas kvalitet och nåbarhet behöver utredas vidare, bland annat 
inom arbetet med grönplanen.  
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Sammanträdesdatum 
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Vatten- och miljönämnden ger miljöenheten i uppdrag att ta fram en definition 
om hur 3-30-300 skulle kunna tolkas och implementeras i Kalmar. 
 
Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 

§ 37  

Beslut om att finansiera projekt för trädersättning och 
ståndortsförbättringar 
Dnr VMN 2022/0012 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse från den 30 maj 2022. 

Bakgrund 
Kalmar kommun arbetar efter en trädplan, dnr SBK 2018-0601, som syftar till 
att Kalmar tätort ska ha en rik tillgång på träd av olika ålder och arter. I 
tätorten Kalmar finns ca 6500 stadsträd (de träd på allmän platsmark som är 
registrerade i kommunens träddatabas). Fram till år 2026 beräknas totalt ca 400 
träd behöva ersättas på allmän platsmark på grund av ålder, trädsjukdomar och 
skador till följd av tidigare infrastrukturarbeten. Förutom de ekosystemtjänster 
träden erbjuder så är ett livskraftigt trädbestånd också en viktig beståndsdel i en 
attraktiv stadskärna.  
 
Dåliga och döda träd i allér utmed trafikerade gator behöver tas ner av 
säkerhetsskäl. Allér är skyddade i Miljöbalken och dispens från länsstyrelsen 
krävs för trädfällning. På de allra flesta platser blir dispensen förenad med 
villkor om nyplantering av liknande trädart inom två år. Kalmar kommun 
arbetar löpande med se över befintliga träd och vid behov ersätta och plantera 
nytt. 
 
Investeringen är kopplad till verksamhetsplanens/budgetens skrivning om 
Livskvalitet i ett grönt Kalmar. "Vi ska säkerställa att naturens gratistjänster 
fungerar även i framtiden, till exempel skuggning från träd, rening av vatten, 
pollinering och skydd mot översvämningar." 
 
Projektet omfattar: 

- Inköp och plantering av träd, huvudsakligen på Södra vägen, inklusive 
schakt och jordförbättring, totalt ca 15 träd. Arbetet utförs under 
hösten 2022. 

- Ståndortsförbättringar för äldre lindar vid Esplanaden och  
Erik Dahlbergs väg. Arbetet utförs under hösten 2022. 

Total kostnad: 250 000 kronor  
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Beslut 
Vatten- och miljönämnden finansierar plantering av nya träd och 
ståndortsförbättring för befintliga träd med 250 000 kronor.   
 

§ 38  

Information om fortsatt vattenmätning 2022-2025 
  
Överläggning 
Under överläggning informerar Karin Löfström, kommunledningskontoret, 
Susanna Minnhagen, serviceförvaltningen, och Maria Hauxwell, Länsstyrelsen i 
Kalmar län om resultatet av genomförda vattenmätningar och fortsatt 
vattenmätning 2022-2025. 
 
Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
 

§ 39  

Renhållningsordning, avfallsplan samt 
avfallsföreskrifter 2023-2030 
Dnr VMN 2022/0002 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse från den 25 maj 2022. 

Bakgrund 
Varje kommun måste, enligt lag, ha en renhållningsordning- avfallsplan och 
avfallsföreskrift, som ska vara uppdaterad och relevant. Kalmar kommuns 
nuvarande renhållningsordning går ut 2022 och en ny ska gälla fram till 2030. 
Kretslopp Sydosts förbundsförordning fastslår att de ska tillhandahålla en 
avfallsplan och avfallsföreskrift för sina medlemskommuner. Kretslopp Sydost 
har fått utökat antal medlemmar och innefattar nu åtta kommuner. 

2020 kom Naturvårdsverket med nya föreskrifter kopplat till avfallsplaner 
vilket innebar att flera av de nya målområdena ansvarar Kretslopp sydosts 
medlemskommuner för. Det innebär att renhållningsordning både har mål som 
ägs av Kretslopp sydost samt mål som varje medlemskommun äger.  

Ansvarsfördelningen mellan Kretslopp Sydost och medlemskommunerna: 

Kretslopp Sydost ansvarar för: 

• Avfallsminimering hushåll 
• Avfallsminimering återbruk 
• Öka återvinning 
• Minska farligheten 
• Användarfokus 
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Vatten- och miljönämnden 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2022-06-09 

 
Medlemskommunerna ansvarar för: 

• Avfallsminimering inom de kommunala verksamheterna  
• Förebygga och begränsa nedskräpning på land och i vattenmiljöer  
• Fysisk planering 

 

I samrådsfasen lämnade Kalmar kommun ett antal synpunkter. Dessa 
synpunkter har tillgodosetts helt eller till viss del. 

Med tanke på att Kretslopp Sydost ska tillgodose åtta medlemskommuners 
önskningar och behov gällande renhållningsordningen så lever det färdiga 
dokumentet ändå upp till Kalmar kommuns behov. 

Beslut 
Vatten- och miljönämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar:  
 
Kommunfullmäktige antar Kretslopp Sydosts förslag på Renhållningsordning, 
avfallsplan samt avfallsföreskrifter 2023-2030. 
 

§ 40  

Information om Vinovaprojekt för samverkan med 
civilsamhällets aktörer 
  
Överläggning 
Under överläggningen informerar Charlotte Gustafsson Brynielsson om 
Vinovaprojekt för samverkan med civilsamhällets aktörer. 
 
Beslut 
Vatten- och miljönämnden fattar inte något beslut med anledning av 
informationen. 
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Kalmars lokala brottsförebyggande råd 
 

 
Tid 
Onsdag 8 juni kl. 13:00-15:30 
 
Plats 
Stadshuset, KS-salen 
 
Omfattning 
§§ 13-21 
 
 
Ledamöter 
Dzenita Abaza Kommunstyrelsen 
Hanne Lindqvist Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross Kommunstyrelsen 
Håkan Roupé  Kommunledningskontoret  
 
Henrik Nilsson Kultur och fritidsförvaltningen 
 
Johanna Petersson Servicenämnden 
Peter Arnesson Serviceförvaltningen 
   
Ann-Charlotte Hedström Socialförvaltningen 
 
Magnus Uhr  Södermöre kommundelsnämnd 
 
Bitte Gudmundsson Utbildningsnämnden 
Katarina Sandberg Utbildningsförvaltningen 
 
Hans Gustafsson Kalmarsunds Gymnasieförbund (ers M-P Krantz) 
Lisa Söderholm Kalmar City 
Nikolaos Kalcidis Kommunpolis 
 
Övriga närvarande 
Louise Agrell  Kommunledningskontoret 
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Sekreterare 
 
 
Martina Boson 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Dzenita Abaza   Johanna Petersson 
Ordförande    Justerare 
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§ 13 
Inledning 
Dzenita Abaza hälsar alla välkomna till dagens sammanträde. Det är inte så mycket på 
dagordningen men det är viktiga punkter som handlar om vilken beredskap vi har inför 
sommaren. 
 
§ 14 
Val av justerare 
Johanna Petersson utses att justera dagens protokoll. 
 
§ 15 
Fastställande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 
 
§ 16 
Polisens lägesbild, planering och resurssättning inför sommaren med särskilt fokus på 
vårens dödsskjutningar. Niko Kalcidis och eventuellt områdespoliser m.fl. 
 
Niko inleder med en lägesbild från EST Kalmar. Vanligaste tillgreppet är narkotika men det har 
också varit en hel del tillgrepp i bilar. I Oxhagen upplever boende att det är en del missbrukare 
som rör sig i området. I Berga/Funkabo går det åt rätt håll med brotten. Norrliden representerar 
flest brott och Polisen prioriterar området med bland annat en hög polisnärvaro. Det som sticker 
ut där är att det har varit en hel del bränder senaste tiden. Snurrom har ganska mycket brott i 
förhållande till antal boende och man har arbetet med fastighetsägare för att få bort boenden som 
man vet orsakar detta. Sammanfattningsvis så har man sett en problembild i Norrliden och 
Snurrom en tid nu som också varit drabbade av två dödliga skjutningar på kort tid. Gällande 
skjutningarna kommer frågor från rådet hur läget har påverkats efter arresteringarna som gjorts. 
Polisen utesluter inte att det kan komma fortsätta och man arbetar högst aktivt mot det. Dzenita 
Abaza ställer frågan varför detta händer just nu och varför i Kalmar. Niko Kalcidis menar att 
Kalmar har varit förskonade från detta under lång tid. En stor anledning är narkotika och detta är 
personer som är väldigt impulsiva i sin konfliktlösning.  
 
Den samlade lägesbilden är tagen ur appen Embrace. Systemet Embrace är bra men det finns 
fortfarande en utmaning i att få kommunens personal att rapportera in i systemet. Är man 
rapportör i Embrace så kan man göra det direkt i telefonen. Rapporteringen i Embrace används 
på EST-mötena. Det är ett bra verktyg med utvecklingspotential.  
 
Vid framåtblick så kommer det bli otroligt många evenemang i sommar. Kommunen fortsätter 
också med fria busskort för ungdomar. Viktigt att det finns en beredskap för en eventuell 
problembild vid Centralstationen/Baronen. Under sommaren kommer Polisens 112 verksamhet 
vara fullt bemannad. Dessvärre innebär semestern att övriga styrkan halveras där 
områdespoliserna också påverkas. Det kommer inte sättas in några vikarier för att täcka upp 
detta. Genom extraresurs från övriga regioner kommer det vara några fler bilar som rullar. Niko 
menar att det är olyckligt att det blir ett tapp på områdespoliser under sommaren. Rådet 
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konstaterar att det är väldigt olyckligt då vi ser att fler unga rekryteras in i kriminalitet under 
sommaren. Från kommunens sida har Kultur och fritidsförvaltningen fått mer resurser att 
förstärka fritidsgårdarna. Henrik Nilsson meddelar att fritidsgårdarna Nova och Funkabo håller 
öppet i sommar samt Getterö. Man håller på att rekrytera fler fritidsledare vilket visat sig vara en 
utmaning då det finns krav på utbildning. Även Socialförvaltningen har fått ökade resurser och 
Ann-Charlotte Hedström meddelar att man bland annat utökat antal fältare under sommaren. 
 
Informationen läggs till handlingarna, presentationen bifogas protokollet. 
 
§ 17 
Presentation av mötesplatserna i Oxhagen och Norrliden. 
Louise Agrell, Trygghet och säkerhet, Kommunledningskontoret  
 
Louise Agrell arbetar sedan en månad tillbaka som koordinator på enheten Trygghet och 
säkerhet. Mötesplatsen i Oxhagen invigdes i mitten av maj och bemannas av aktivitetsledare 
Ronja Ismail. På denna mötesplats har det sedan starten samlats mycket ungdomar då den ligger 
nära skolan Thorén framtid. Det behöver komma in fler vuxna till Oxhagens mötesplats. Man 
har haft dialogmöten med mammor som gärna vill ha aktivitet dagtid. Lokalen kräver dock en del 
underhåll innan den är klar för full verksamhet. Mötesplatsen i Norrliden drivs av aktivitetsledare 
Ahmad Alladin. Verksamheten där har kommit i gång bra då Ahmad i sitt tidigare arbete etablerat 
kontakt med många i området. Han har också kunnat flytta med sig en del av sin tidigare 
verksamhet till mötesplatsen. Ahmad jobbar mycket med föräldrar och barn tillsammans. Det är 
viktigt att man som aktivitetsledare inte hamnar i för mycket myndighetsutövning i individuella 
ärenden. En bra dialog med arbetsmarknadsenheten blir viktig och eventuellt att de kan bistå 
med en person på plats någon dag i veckan som kan hjälpa till med socialt stöd. Viktigt att vi inte 
blir en serviceverksamhet utan arbetar med att slussa vidare. Louise tänker att det kommer 
vara/bli ett ledord för andra verksamhetsområden också. Dzenita belyser vikten av att vi behöver 
bygga relationer och då måste vi flytta ut delar av vår verksamhet till mötesplatsen en eller flera 
gånger i veckan. Louise lyfter också ett behov av aktivitetskalender med ett bokningsverktyg för 
lokalen. 
 
Den 1 augusti börjar Johan Augustsson som aktivitetsledare på mötesplatsen i Berga. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
  
§ 18 
Stiftelsen Tryggare Sveriges analys av företagens trygghetsundersökning. 
Håkan Roupé, Kommunledningskontoret 
 
Företagens trygghetsundersökning hade en svarsfrekvens på 18%. Trots att den kan uppfattas 
som låg så anses det ändå vara ett gott resultat. 63% av företagen svarar att de har oroat sig för att 
utsättas för brott och 36 % har angivit att de utsatts för brott. Cirka 20 % av de brottsutsatta 
företagen har gjort en polisanmälan och 50% har inte gjort någon anmälan. Orsaken man angett 
till att inte göra någon anmälan är att det inte leder till någon åtgärd. Trots detta är företagarnas 
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samlade erfarenhet av Polisen mycket god. Störst oro för brott ser man i Kalmar kommuns 
ytterområden. Egen analys av detta är att det kan bero på att man ligger mer geografiskt isolerade 
samt att det kan röra sig om yrkesgruppen lantbrukare som innehar saker till ett större värde. Här 
skulle vi behöva följa upp för att se hur vi som kommun kan stötta. Stiftelsen Tryggare Sveriges 
analys är bra då den bidrar till en lägesbild. Kommunen har inlett ett samarbete med 
Linnéuniversitetet kring hur vi mäter trygghet och hur vi kan få en så rättvis bild som möjligt. 
Det behövs också en analys av bakomliggande orsaker till otrygghet. Rådet tycker det skulle vara 
bra om Polisen och kommunen kunde gå ut med information till företagarna innehållande tips, 
instruktion och vägledning att förebygga brott. 
 
Informationen läggs till handlingarna 
 
§ 19 
Laget runt och en presentation vad förvaltningarna kommer bidra med i ett 
brottsförebyggande och trygghetsskapande perspektiv under sommaren. 
Samtliga 
 
Utbildningsförvaltningen – fritids och förskolor på nästan alla skolor håller öppet hela 
sommaren. Övrig verksamhet är i gång fram till skolavslutning.  
 
Serviceförvaltningen – I områdena i och runt skolan har vi investerat i sju värmekameror som är 
mobila och flyttas kontinuerligt utifrån aktuella prioriteringar. Vi har arbetat om utformningarna 
av vår utemiljö på platser där vi haft som mål att öka tryggheten, dvs siktröjt för ökad insyn, 
nedtagning av vegetation för att man inte skall bli överraskad av någon som gömmer sig mm. 
Arbetar med att inventera planera och utföra fler aktiva belysningsprojekt ur trygghetsperspektiv. 
Vi installerar hammerglas (vandalsäkrade fönster) där vi har problem med skadegörelse. Vi har 
förbättrat möjligheten till aktiviteter på våra fastigheter i utsatta områden, förbättrade 
idrottsplaner, lekplatser mm. Arbetat med att minska möjligheten till oönskat häng vid våra 
skolor, tex omplacering av bänkar mm. Utöver detta, bättre kameror på gång till Multiplanen 
Funkaboskolan och Kalmarsund. I den allmänna miljön har vi har inte gjort någon särskild insats 
gällande klotter utan vi tar det så snabbt vi får reda på att det klottrats. Om det är kränkande 
klotter annars samlar vi ihop och klottersanerar veckovis. Siktröjning har vi haft på våra GC 
banor och motionsspår under våren, nästa insats är till hösten. Belysningen håller vi på med 
extrainsatser vid Ståthållarparken, gång/cykelstråket vid Pistolskyttebanan samt vid 
Kalmarsundsskolan (cykelbanan mellan skolan och Norrlidsvägen). I övrigt fortsätter vi med 
löpande UH samt byte av armaturer i Lindsdal. Långviken, kiosk och WC är efter brand ett 
försäkringsärende. Vi placerar mobila toaletter under sommaren och tittar på en permanent 
installation till hösten. Serviceförvaltningen städar varje dag med start 06:00. 
 
Socialförvaltningen – Har satt in extra fältare som har som mest att göra i skolavslutningstider. 
Fortsätta implementera SSPF, har flera ungdomar i gång och vi har haft en bra samverkan med 
Tallhagsskolan. Fortsatt ökning på orosanmälningar, mycket våld. Flera ärenden som gäller stöld 
och snatterier. Mötesplatserna blir viktiga för oss att hitta samverkan.  
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Kalmar City – Laddar för evenemang och turistsäsongen. Installeras pollare just nu på ett flertal 
platser i city för tryggare gågator. Muren är färdigrenoverad och fin. Nytt häng i Tullhamnen med 
nya möbler. Nya kameror uppsatta vid stationen. Testar sommargata på postgatan och biltrafiken 
stängs av under en begränsad tid. Krögare har gått utbildning i ansvarsfull alkoholservering. 
Känns som vi har en bra beredskap för sommaren. 
 
Kalmar sunds gymnasieförbund - Trappar ner verksamheten inför sommaren. Har genomfört en 
kampanjvecka kring trygghet och ANDTS. En del i veckan var en öppen föreläsning för föräldrar 
med Johan Hjulström och Håkan Roupé. Skolor planerar för studenten. Fokus på trygghet i 
budget för 2023. Fortsätta arbetet en skola fri från våld. Anställt ANDTS-samordnare som ska 
koordinera arbetet. 
 
Liselotte Ross – Nätverket jämlika livsvillkor har ökat fokus på utsatta barn, unga och familjer. 
Tänker förlägga framtida träffar på mötesplatserna. Ett Kalmar fritt från våld har stort fokus 
framöver att titta på våld i ungas relationer.  
 
Södermöre – Fritidsgården i Ljungbyholm håller öppet nästa hela sommaren. Förskolorna är 
givetvis också öppna. Problem med ett gäng i Södermöre men Polisen arbetar bra med detta.  
 
Kultur och fritidsförvaltningen – Går upp i arbete över sommarlovet. Getterö är öppet och det 
kommer köras full trafik ut dit. Kalmar summer camp i långviken. Fritidsbanken har 
sommarturné. UNIK, Nova och Smedjan har öppet hela sommaren. Sommarfestivalen i 
Norrliden 18 juni. Se mer information på kalmar.se/sommarlov. Rekrytering av personal pågår 
och det är också verksamhetens största utmaning just nu.  
 
Martina Boson, Kommunledningskontoret – I år kör kommunen tillsammans med ICA Maxi 
insatsen ”Orka hela dagen”. Över 1000 vattenflaskor kommer delas ut till våra studenter. Ett brev 
kommer skickas ut inför skolavslutningen till föräldrar som har barn i årskurs 7-9. Brevet har ett 
alkoholpreventivt syfte. För att minska nedskräpning av cigarettfimpar och nå ut till rökare med 
sluta-röka information sätter kommunen upp fimpomater. Fimpomaterna kommer placeras vid 
Kalmarsundsbadet och på Larmtorget under sommaren.  
 
Håkan Roupé, Kommunledningskontoret - Det kommer sättas upp kameror i långviken. 
Kameror är redan uppsatta vid Centralstationen, de ska bara sättas i drift. Ordningsvakterna har 
fokus på Norrliden i sommar tillsammans med Polisen. EST är igång i sommar med minst två 
representanter varje vecka under hela sommaren. Motorburen ungdom med A-traktorer har växt. 
Det kommer finnas möjlighet att låna förvaltarnas ytor om man sköter sig. Melker Labourin ”nya 
Ann-Sofie” på plats 1 september. 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 20 
Övriga Frågor 
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” Ett Kalmar för alla” 
Joanna Talundzic, Kommunledningskontoret. 
 
Joanna började som handläggare inom social hållbarhet den 4 april. Arbetar med 
integrationsfrågor samt ”Ett Kalmar för alla” (3 miljoner i 3 år till civilsamhället). Första 
ansökningsomgångarna av medel inom ”ett Kalmar för alla” är avslutade och följande föreningar 
och aktiviteter har beviljats medel. Totalt beviljades medel för 1 147 357 kr. 
 

- Ortens bästa poet – Norrliden,  
- Eritrianska kulturföreningen i Kalmar. – sommaraktivitet utflykt till Öland 
- Frilufsfrämjande Kalmar – barn utländsk bakgrund 13-15 år.  
- Fryshuset – BEM, barn till ensamma mammor Norrliden, oxhagen 
- IBN rushd – föräldraskapsstöd, somaliska föräldrar på modersmål 
- Friskis och svettis, terminskort på gymmet 
- Kalmar FF – Summer boost – Fredriksskans.  
- KFUM Basket – finnas på mötesplatserna spontana aktiviteter 
- NBV Hip hop Norrliden – mötesplatsen 
- Omni signum – Next challange family run 
- Stadsmissionen 
- Vänskapen, sommaraktiviteter på 3 mötesplatser 
- Väntjänst 

 
 
Sociala insatsgruppen (SIG) Kalmar 
Ann-Charlotte Hedström, Socialförvaltningen 
 
Med uppdrag till Socialförvaltningen från kommunfullmäktige kommer SIG starta upp i Kalmar 
under hösten. SIG är kunskapsbaserat och tillämpas idag av 109 kommuner i landet. Det är även 
utvärderat av BRÅ. Målgruppen är unga (13-20 år) med normbrytande beteende och kriminell 
livsstil. Socialförvaltningen har det övergripande ansvaret men samverkan är en förutsättning. 
Man sätter ihop en social insatsgrupp för varje ungdom utifrån samverkan mellan socialtjänst, 
Polis och övriga aktörer som till exempel skola. En behandlare från socialtjänsten är alltid med 
och arbetet utgår ifrån ett samtycke.   
 
Informationen läggs till handlingarna. 
 
§ 21  
Ordförande avslutar mötet 
Ordförande Dzenita Abaza avslutar dagens möte och önskar en trevlig sommar. 
 
Nästa lokala BRÅ är torsdagen den 13 oktober kl. 13:00-16:00 
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Pensionärsrådet 
 

 

 

Tid 
Torsdag den 3 mars kl. 13.00 – 16.00 
 
Plats 
Sammanträdesrum Magistern, Storgatan 35b 
 
Omfattning 
§§ 1-11 
 
Ledamöter 
Johan Persson (S) Ordförande  
Kennert Artebrant  1: e vice ordförande PRO 
Karin Hjort  2: e vice ordförande SPF 
Hanne Lindqvist Kommunstyrelsen 
Michael Ländin (S) Omsorgsnämnden 
Johanna Petersson (C) Servicenämnden 
Olle Persson   SPF 
Ronny Söderberg SPF 
Anita Falkestad SKPF 
Gotthild Thagermark PRO 
Maud Richter  PRO 
 
Ersättare 
Lene Polteg  SPF 
Örjan Elmkvist SPF 
 
Övriga närvarande 
Mattias Ask  Omsorgsförvaltningen, förvaltningschef 
Håkan Roupé  Trygghet och säkerhet, enhetschef 
Nikolas Kalcidis Polisen, kommunpolis Kalmar kommun 
Cecilia Wróbel Kommunledningskontoret, strateg social hållbarhet 
Martina Boson Kommunledningskontoret, folkhälsosamordnare 
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Sekreterare 
 
 
Martina Boson 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Johan Persson   Örjan Elmkvist 
Ordförande    SPF 
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§ 1 
Inledning 
Ordföranden Johan Persson hälsar alla välkomna till dagens sammanträde.  
 
§ 2 
Val av justerare 
Örjan Elmkvist utsågs att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll. 
 
§ 3 
Fastställande av dagordningen 
Dagordningen fastställdes.  
 
§ 4 
Föregående protokoll 
Protokollet lades till handlingarna.  
 
§ 5 
Aktuella prioriteringar och utvecklingsarbeten 2022 inom omsorgen. Kl. 13:10.  
Mattias Ask, Förvaltningschef, Omsorgsförvaltningen. 
 
Fokus på verksamhetsplanen och äldreomsorgens arbete under 2022. Omsorgen följer fortsatt 
Folkhälsomyndighetens riktlinjer för att minimera covid. Samhället har öppnat upp men covid är 
fortfarande närvarande. Omsorgen har växlat upp i arbetet med att rekrytera semestervikarier och 
ambassadörer ska hjälpa till med rekryteringen. Sprid gärna information om behovet av 
semestervikarie till barn och barnbarn. Tydligaste målet för omsorgen i Kalmar kommun är att 
vara topp 30 i landet. Detta mäts utifrån Socialstyrelsens undersökning öppna jämförelser och 
nästa resultat av denna presenteras under 2022.  
 
Det är en demografisk utmaning då Kalmar kommun har fler personer som är 65+ och där med 
fler som kommer vara 80 år och äldre och i behov av ett omsorgsboende. Nu öppnar snart det 
nya omsorgsboendet Atlasvägen vilket ger ett tillskott på 26 lägenheter. Nytt boende planeras 
också i Lindsdal (2024). Omsorgen kommer presentera en ny boendeplan för nämnden inom 
kort som sträcker sig till 2030. Under 2022 ska omsorgen genomföra ett pilotprojekt – Ung 
omsorg. Detta innebär att ungdomar kommer finnas på plats på ett antal boenden på helgerna för 
att öka livskvaliteten. Också en bra möjlighet för våra unga att få chansen till ett sommarjobb. 
Planeringsarbete med detta pågår just nu och det beräknas starta upp den 1 juni. Omsorgen har 
under en tid arbetat med att kunna få in mer musik på boenden. Spotify och Apple music har inte 
kunnat leverera detta men nu kommer man använda ett system som man använder sig av på gym. 
Detta kommer främst ge möjligheter till bakgrundsmusik i boendenas gemensamhetsutrymmen. 
Det kommer vara möjligt att ha önskemål på vilka låtar som läggs in på spellistorna och 
musiksystemen kommer finnas på alla vård och omsorgsboenden. 
 
Omsorgen hoppas kunna informera mer om ett nytt arbetssätt inom hemtjänsten på nästa 
pensionärsråd. Arbetet utgår ifrån enkätsvar från omsorgstagare om vad man anser är viktigt att 
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få hjälp med i sin hemtjänst. I april 2022 tar serviceförvaltningen över städet inom omsorgen. Det 
har varit ett pilotprojekt som fallit väl ut. På detta sätt kan vi nyttja våra undersköterskor på full 
tid för omsorgsarbete. Det har beslutats om en ny lagstiftning som innebär att varje 
omsorgstagare ska ha en fast omsorgskontakt. I Kalmar kommun har omsorgstagare en 
kontaktperson som enligt ny lagstiftning blir den omsorgskontakten. Gällande projektet kring 
ofrivillig ensamhet görs ett nytt försök med ansökan om finansiering via allmänna arvsfonden. 
Tillsammans med regionen utreds om det är möjligt att ha ett gemensamt journalsystem via 
Cosmic vilket skulle vara fördelaktigt. Piloten med preventiva hembesök utvidgas och kommer 
genomföras i Norrliden och Mörbylånga. Arbetet med välfärdsteknik och digitalisering fortsätter. 
Bland annat önskar man fördubbla antalet läkemedelsrobotar då dem man har idag har fungerat 
väldigt väl. Vidare arbetar man med beredskapsfrågan som är extra viktig med tanke på 
världsläget. 
 
Se bifogad presentation för mer information. 
 
Informationen lades till protokollet. 
 
§ 6 
Information om Kalmar kommuns enhet Trygghet och säkerhet. Kl. 13:45.  
Håkan Roupé, enhetschef, Trygghet och säkerhet, Kalmar kommun. 
 
Från den 1 februari 2021 finns en egen enhet för trygghet och säkerhetsfrågor. Arbetet har 
tidigare varit spritt på olika enheter och verksamheter men på grund av en ökad brottslighet och 
upplevd otrygghet i vissa bostadsområde sågs ett behov att samla arbetet. En del av trygghet och 
säkerhets verksamhet är trygghet och larmcentralen som startade 2017. Verksamheten är 
bemannad året runt och dygnet runt med samma standard som SOS alarm. Hit går också 
omsorgens trygghetslarm. Inom trygghet och säkerhet finns också 12 kommunala ordningsvakter 
som arbetar med fastighetstillsyn, störningsjour och uppdraget som parkeringsvakter. Även dem 
är i tjänst dygnet runt och året runt. Trygghet och säkerhet innefattas också av systematiskt 
säkerhetsarbete som säkerhetsskydd, intern säkerhet, civilförsvar och krisberedskap. 
 
Utöver detta så finns det brottsförebyggande arbetet som sker i bred samverkan med olika 
aktörer, inte minst med Polisen. Det handlar om trygghetsskapande arbete så som belysning, 
buskage, skadegörelse, trygghetsvandringar, mötesplatser och kameraövervakning. 
Under våren 2022 öppnas tre nya mötesplatser i Norrliden, Berga och Oxhagen. Det finns en 
mer organiserad kriminalitet med koppling till dessa områden som handlar om 
narkotikaförsäljning. Under hösten 2021 hade Tallhagsskolan problem med skadegörelser och det 
sattes upp 50 övervakningskameror vilket visat på god effekt. Kameraövervakning har visat att 
man förhindrat skadeverkningar på kommunens fastigheter. Fler kameror ska installeras på 
centralstationen, Larmtorget och i Norrliden.  
 
Håkan uppmanar till att ringa larmcentralen 112 i högre utsträckning. Är det ett pågående brott så 
är det alltid 112, så blir man kopplad till polisen. Vid allmänna frågor till polisen så ringer man 
11414. Vad det gäller skjutningarna i Kalmar så handlar det om intern uppgörelse med koppling 
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till ett kriminellt nätverk och narkotikaförsäljning. Detta är inte en typ av brottslighet som riktar 
sig till allmänheten. Det är väldigt sällan som tredje person hamnar i fara för denna typ av 
uppgörelser. Polisen arbetar intensivt med detta och det pågår en utredning för tillfället. Det 
förebyggande arbetet som kommunen kan göra är att minska risken att nya unga faller in i 
kriminalitet. Att klara skolan är en stark friskfaktor och de som slutför både högstadie- och 
gymnasiet har näst intill ett fullt skydd att inte hamna i kriminalitet. Man tittar också på arbetet 
med avhopparverksamhet som är av vikt för att ta sig ur kriminella nätverk. 
 
Se bifogad presentation för mer information. 
 
Informationen lades till protokollet 
 
§ 7 
Information om hur man skyddar sig mot ”åldringsbrott” telefonbedrägeri. Kl. 14:00.  
Håkan Roupé-enhetschef, Trygghet och säkerhet, Kalmar kommun. Nikolas Kalcidis, kommunpolis, Polisen. 
 
Brott mot äldre personer sker oftast i form av stölder, men även bedrägerier förekommer. 
Stölderna utförs genom att gärningspersonerna lurar sig in i bostaden. En gärningsperson 
distraherar medan den andra söker genom bostaden och stjäl smycken och kontanter. 
Bedrägerier riktat mot äldre har ökat de senaste åren och man ser inga tendenser att det kommer 
minska. Ett exempel är att någon ringer och utger sig för att vara från en bank eller ett 
kreditinstitut för att få tillgång till kortnummer och koder. Riktiga banker och kreditinstitut ringer 
aldrig sina kunder och frågar om koder och kontonummer. Lämna aldrig ut sådan information i 
telefon! Det har också hänt att bedragaren utger sig för att vara avlägsna släktingar, barn, 
barnbarn eller bekanta som är i behov av pengar. 
 
Det absolut bästa man kan göra för att skydda sig själv mot bedrägerier är att förebygga att de 
sker. Polisen kommer gärna ut och informerar olika grupper om detta. Man har tidigare varit ute 
och pratat för pensionärsorganisationer.  Det finns mycket material som man själv kan ta del av 
på polisens hemsida. Där kan man också ta del av ett utbildningsmaterial som heter – Mig lurar 
ingen. Äldre och personer med funktionsnedsättning - förebygg brott | Polismyndigheten 
(polisen.se) Det kommer skickas ut information om bedrägerikampanjen – Mig lurar ingen, via 
post.  
 
Brotten är oftast av seriebrottskaraktär där bedragaren gör sig skyldig till många brott. Blir 
personen dömd för brott så blir denna återbetalningsskyldig. Bankerna har ingen skyldighet att 
kontrollera olika typer av banköverföringar. 
 
Rådet är att man tyvärr behöver ha en stor portion misstänksamhet vid telefonsamtal och släpp 
inte in någon i bostaden som är okänd. Var försiktig och observant när du hanterar bankkort och 
koder i butiker och bankomater. När det gäller internet-handel så kan man tänka att låter det för 
bra för att vara sant så är det oftast det också. 
 
 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fpolisen.se%2Futsatt-for-brott%2Fskydda-dig-mot-brott%2Faldre-och-funktionsnedsatta%2F&data=04%7C01%7Cmartina.boson%40kalmar.se%7Ce4816fbf88484c6e0b3108d9fdabf061%7C687e1b58fbe34cfb98bc58f2496d274c%7C0%7C0%7C637819737531402005%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=i6TABp8tpbHBfDEAC4De2Ja6YjgIdKnKqVinnzJlo2o%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fpolisen.se%2Futsatt-for-brott%2Fskydda-dig-mot-brott%2Faldre-och-funktionsnedsatta%2F&data=04%7C01%7Cmartina.boson%40kalmar.se%7Ce4816fbf88484c6e0b3108d9fdabf061%7C687e1b58fbe34cfb98bc58f2496d274c%7C0%7C0%7C637819737531402005%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=i6TABp8tpbHBfDEAC4De2Ja6YjgIdKnKqVinnzJlo2o%3D&reserved=0
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Se bifogad presentation för mer information. 
 
Informationen lades till protokollet 
 
§ 8 
Information om HBTQI -café på träffpunkt. Kl. 15:00  
Cecilia Wróbel, strateg social hållbarhet, Kommunledningskontoret. 
 
Till hösten 2022 är ambitionen att starta upp träffar för äldre HBTQI-personer på träffpunkter i 
kommunen. Kommunen har en HBTQI- handlingsplan och det är ett prioriterat område att 
arbeta för allas lika värde. Under Kalmarsunds Pride 2021 kom det fram önskemål om 
mötesplatser för äldre HBTQI-personer. Cecilia informerar även om Kalmarsund pride 2022 
som äger rum under en vecka med start den 24 september. Pensionärsorganisationerna i rådet 
meddelar att de tidigare inte varit aktiva i prideaktiviteter.  
 
 
§ 9 
Information från Johan Persson om aktuella frågor i Kalmar kommun, kl. 15.20 
 
Det känns ganska fjuttigt att prata om bokslut och grejer när kriget i Ukraina härjar.  
Kommunledningen går upp i stabsläge. Det innebär att vi har ett antal tjänstepersoner som på 
heltid arbetar med att ta fram planer och med att följa utvecklingen. Det är samma stab som 
arbetat under pandemin.  
 
2000 flyktingar är redan här. Skillnad på flyktingarna från Ukraina då de har visumfrihet till EU. 
Hela vår modell för mottagande av flyktingar är uppbyggd kring att man söker asyl med ett 
system för asylsökande. När man kommer hit som turist så är man skyldig att kunna försörja sig 
själv. Det fungerar därför inte med ett turistvisum. 
 
EU jobbar för att flyktingar från Ukraina ska få samma rättigheter som asylsökande även om man 
inte söker asyl. Man diskuterar nu också fördelningsprincip och ett system för fördelning. Staben 
tittar på var vi har lediga bostäder för någonstans. Det ringer mycket människor och erbjuder sig 
med bostad och många frivilliga som vill hjälpa till. Detta behöver samordnas med 
hjälporganisationer och kommunen försöker samarbeta med Röda korset. Kan handla om sanitet 
och tolkhjälp. Det blir viktigt med sysselsättning till mammorna som kommer och barnen 
behöver gå i skolan. 
 
När det gäller skyddsrum så är det statens ansvar. Länsstyrelsen har meddelat att Jod-tabletter 
finns till dem som behöver om det blir aktuellt. Kommunen behöver se över och köpa in fler 
dieselkraftverk. Det finns ett antal idag till våra äldreboenden om det blir strömavbrott men 
täcker inte om elen slås ut i hela kommunen. Kalmar län har stor livsmedelsproduktion KLS, 
Guldfågeln. 40% av spannmålet produceras i Ukraina. Vi kommer få dyrare livsmedel och dyrare 
energi. Vi behöver också ta hand om den oron som nu finns kring den väpnade konflikten. 
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§ 10 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 
 
 
§ 11 
Nästa sammanträde  

Torsdag den 2 juni kl. 13:00-16:00  
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Sammanträdesdatum
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Kommunstyrelsen

Anslaget på kommunens anslagstavla den 20 juni 2022.

§ 97 

Kalmar kommuns tertialrapport efter april 2022

Dnr KS 2022/0090

Handlingar

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 maj 2022.

Kalmar kommuns tertialrapport efter april 2022.

Bakgrund

I enlighet med kommunens principer för ekonomistyrning görs en 
uppföljning av ekonomi och verksamhet i en tertialrapport per den 
siste april. I rapporten ingår att göra en prognos för helårsutfallet i 
jämförelse med budget. Det ingår även att göra en första 
uppföljning av årets verksamhetsplan med mål och uppdrag.

Prognosen för årets resultat är 193,3 miljoner kronor (mnkr), vilket 
är 101,7 mnkr högre än det budgeterade resultatet på 91,6 mnkr.

Av de 32 mål som fullmäktige beslutat om för 2022 bedöms 26 
vara antingen uppfyllda eller ha en positiv utveckling och trend, 
vilket motsvarar 81 procent.

Överläggning

Jonas Agerhed och Joachim Petersson, kommunledningskontoret, 
redovisar Kalmar kommuns tertialrapport samt mål och uppdrag 
efter april 2022.
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Beslut

Kommunstyrelsen överlämnar Kalmar kommuns tertialrapport 
efter april 2022 till kommunfullmäktige.

Kommunstyrelsen noterar negativa budgetavvikelser i 
prognoserna från samhällsbyggnadsnämnden, socialnämnden och 
Södermöre kommundelsnämnd och begär en fördjupad 
redovisning vid sammanträdet i september kring orsakerna och de 
åtgärder med konsekvenser som nämnderna enligt regelverket för 
ekonomistyrning ska kunna vidta för att hålla tilldelade 
budgetramar.

Servicenämndens negativa budgetavvikelse för kostverksamheten 
till följd av höjda livsmedelspriser är sedan tidigare noterad och 
utvecklingen följs. Framtida resursförstärkningar utesluts inte.

I övrigt fattas inga beslut med anledning av tertialrapporten efter 
april 2022.

Sekreterare

Anette Mellström

Justeras
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Johan Persson Liselotte Ross
ordförande
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